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                            Hasle Skole, Herredsvej 15, 8210 Aarhus V 

Telefon: 8713 9410 

Mail:has@mbu.aarhus 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 3. oktober 2023 kl. 16.45 – 19.00 i personalerummet 

Til stede: Iben Bøtker, Helle Servé, Helle Sværke, Frida Nissen 9X (elevråd), Sarah Jost Sandberg, Lone 
Grosen, Klavs Heltoft, Søren Marcussen, Irene Bak, Thea Haahr Mukai, Søren Lund-Olsen, Jeppe Møller 
Pedersen, Louise Lykkemark, Catrine S Jespersen, Berit Toft Hasselstrøm 
 

Ref: Marianne 

Vi ændrer lidt på mødetiden på det kommende SB møde.  Vi begynder mødet med at spise - kom gerne fra 

16.45 og tag en bid mad. Mødet begynder kl.17, uden pause. 

Sang /Irene 

1. Godkende dagsorden 

Godkendt 

 

2. Godkende referat fra d. 6. september 2023 

Det bør nævnes, at Helle Sværke og Louise Lykkemark er suppleanter i skolebestyrelsen. 

 

3. Bedre møder. Dagsorden fremadrettet. Vi udvider dagsordenen med følgende opmærksomhed: 

orientering, dialog/ debat eller beslutning, så forventningen til punktet bliver tydeligere. 

Fremadrettet opfordrer vi til, hvis der er punkter til dagsordenen, som ellers kommer under 

”runden” fra forældre, i stedet sendes til Sarah eller Lone senest 2 uger før mødet.  

 

4. Da vi har fået nye medlemmer, ser vi kort på styrelsesvedtægterne for skolebestyrelsen. I kan se 

mere her: Skolebestyrelse (aarhus.dk) (hvis linket ikke virker kan du måske bruge dette link) 

www.aarhus.dk/demokrati/faa-indflydelse/foraeldresamarbejde/skolebestyrelse/ 

Er der noget du hæfter dig ved, som vi skal vende? (dialog) 

 

Der spørges ind til området ”tilsyn med undervisningen” og ”klassesammensætningen”, og det 

uddybes, at det er principperne herfor, skolebestyrelsen har tilsyn med og indflydelse på. 

 

5. Elevrådet (orientering) 

Aya 7C er ny elevrådsrepræsentant i skolebestyrelsen.  

Ideer/ønsker til indretning/aktiviteter i Inspektørboligen: 

- Organisering: 6. og 7. klasser har adgang i ét frikvarter, 8. og 9. klasser i et andet. 

- Indkøb af spil, f.eks. Uno, PlayStation, udelegetøj (sjippetov, bolde etc.)  

https://www.aarhus.dk/demokrati/faa-indflydelse/foraeldresamarbejde/skolebestyrelse/
http://www.aarhus.dk/demokrati/faa-indflydelse/foraeldresamarbejde/skolebestyrelse/
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- bløde møbler (sofaer)  

Kommentar fra skolen: Inspektør boligen forventes ibrugtaget efter efterårsferien, og vil være 

åben i 10-pausen. 

• Forslag til nye frikvartersaktiviteter: Skoledyster – klasserne udfordrer hinanden i 

forskellige discipliner i frikvartererne, evt. præmier. 

• Kantinen: variation savnes i form af nye retter. Dagens ret er ofte det samme. 

Kantineansatte bør bære handsker og hårnet → øget hygiejne. 

• Forslag om kulturdag – en dag på tværs af klasser og årgange, hvor man præsenterer sine 

forskellige kulturer.  

• Senere mødetid for de ældre elever har været drøftet. 

• Spejle: Der er kun ét spejl i pigeomklædningen ved hallen. Flere ønskes både der og på de 

nye toiletter. 

• Spørgsmål til, hvordan det går det med udsmykningen /indretningen i kantinen? 

Kommentar fra skolen: Det er igangsat, der er købt ind. Proces forsinket, idet teknisk 

servicemedarbejder, der skulle have udført opgaven, er stoppet. 

 

SB beder elevrådet drøfte og komme med forslag til, hvordan de vil tage ansvar for de nye toiletter, 

så de bliver ved at fremstå pæne. 

 

Evaluering af Åben skole (orientering) 

Elevrådet 

Fedt med mange gæster ude fra, som ikke har direkte tilknytning til skolen.  

Forældre 

• Ros til ledelsen for at have lyttet til SB ønske om mere tydelig organisering. Det gjorde en stor 

forskel og skabte langt større overblik i det kaos, som arrangementet naturligt er. Godt med 

oversigt på både mobil og fysisk folder. 

• God oplevelse at deltage i undervisningen, som tilsyneladende er et reelt billede på 

dagligdagen og ikke specielt opstillet til anledningen. Ros til lærerne for åbenhed og positiv 

tilgang til ”invasion” fra forældre.  

• Godt arrangement, som kræver mange kræfter og energi af skole og forældre. Det bør 

overvejes, om arrangementet forholdsmæssigt giver det, vi gerne vil opnå?  Faciliterer og 

fordrer det skolehjem samarbejdet og giver større indsigt i børnenes hverdag?  

Det har karakter af PR- stunt, og det formål tjener det i høj grad også. 

• Det fungerede godt med SB bod. Dejligt at kunne informere om løbebanen.  

• Forslag om opdeling af elever for at mindske kaos. F.eks. 0., 1. og 2. sammen. 

Det bør dog overvejes i den forbindelse, at det kan hæmme fællesskabsfølelsen. Man er ikke en 

del af det store fællesskab, hvis opdelt.  

• Forslag om at eksponere musikprofilen meget mere. Lade koret synge på trappen, lade 

musiksak og guitarhold spille for flere. 

• Skønt med så mange kommende forældre og børn, der viste interesse for og havde hørt godt 

om skolen. For deres skyld ønskes bedre skiltning. 

• Evt. etablering af ”oase” til de børn, der ikke magter kaos.  

• Ønske om at SB er lidt på forkant og får lavet plakat til distriktets dagtilbud med invitation til 

kommende børn/forældre. 
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• Det skal være tydeligt, hvornår erstatningsfridagen ligger.  

Kommentar: Der ønskes etableret en struktur, hvor SB inviteres med til de første forældrerådsmøder på 0. 

årgang og dermed bidrager til at skabe tryghed og videregive vigtige erfaringer. Dette sættes på som punkt 

på et senere møde. 

 

6. Ledelsen: (orientering) 

Udearealer: NU er etablering af stien endelig gået i gang efter lang tids snak om og planlægning af 

projektet.   

Vi har fået lov at bruge på forhånd af et til 2026 bevilget beløb på 450.000 kr., så det meget 

mudrede område kan blive drænet. 

 

Trafik i børnehøjde: 4B og 5B er fokusklasser. En konsulent afprøver med dem forskellige tiltag i 

forhold til øget trafiksikkerhed.  

Skolen har afgivet ønske til konsulenten om, at der bliver foretaget biltælling/registrering ved 

skolen for at få belyst den faktiske belastning.  

 

Toiletter: Der er kommet musik på de nye toiletter. Elevrådet opfordres også af ledelsen til at 

diskutere og komme forslag til, hvordan der passes på de nye toiletter. Kampagne? 

 

7. Tema: kommunikation (debat) 

Bilag: Kommunikationspolitikken 

Vi genoptager kommunikationspolitikken – nu udelukkende med fokus på brug af aula. 

Uddrag fra Aarhus Kommunes retningslinje om aula: 
 

Ensartet anvendelse på 0-18 års området 
-  Modtagerne skal vide, hvor de finder hvad. 

Mindre strøm af informationer 
- Målret kommunikation til grupper og saml information, der godt kan vente eller er nice-to-know 

i et infobrev eller ugens opslag, så vi mindsker den daglige informationsstrøm. 
 

Arbejdsspørgsmål til SB: 

• Hvad skal forældre bruge aula til? 

• Hvordan øges tilliden til skolen gennem aula? 

• Hvordan foregår kommunikationen mellem lærer/forældre på Aula?  

• Hvordan kunne skolebestyrelsen forestille sig, at et forslag til en mere ensartet kommunikation 

mellem skole/hjem på Aula kunne se ud? 

 

Der er nogle præmisser omkring Aula som ikke kan ændres. Det er ikke muligt at indfri et ønske 

om en tydeligere indikering af opslags karakter eller afsender - f.eks. i form af en 

farvemarkering, så det bliver mere klart, om et opslag er ”nice to know” eller ”need to know”. 

 

En måde delvist at imødekomme ønsket om større tydelighed er at lave opslag og beskeder 

med sigende overskrifter– gerne med angivelse af klasse. Således er det også nemmere at søge 

frem igen. 
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Den overordnede udfordring med Aula er, at modtagerne ikke ved, hvor de finder hvad, sådan 

som det er tiltænkt jf. Aarhus Kommunes retningslinjer. 

 

Der er stor forskel fra lærer til lærer på mængden af information, og hvordan Aula anvendes. 

Det afføder frustrationer, og en højere grad af ensretning ønskes.  

Et minimumsønske for de yngre årgange, f.eks. 0.-5. kl.: Ugebrev, der overordnet skitserer 

ugens plan. Ugebrev er ikke nødvendigt på de ældste årgange f.eks. 6.-9. kl. 

 

Det virker tilfældigt, om informationer kommer som opslag eller beskeder eller ligger i links. 

Her kunne en ensretning også være ønskelig. 

 

Det er en umulig opgave og måske heller ikke helt rimeligt at ensrette informationsniveauet og 

metoden fuldstændig. Forskellige personligheder kommunikerer og informerer forskelligt, og 

der må være en vis grad af personlig og faglig frihed for den enkelte lærer. 

 

Der ønskes en tilbagemelding til forvaltningen om, at den massive informationsstrøm skaber 

frustrationer og manglende overblik.  

 

Man kunne fristes til at ønske sig tilbage til papirsedler. De ville måske blive set af flere.  

Men selv dengang, da det var virkeligheden, gik information tabt på krøllede sedler i bunden af 

en skoletaske.  

 

Det besluttes, at skolen tager SB’s input med tilbage til personalet til en snak om muligheder 

for evt. optimerede retningslinjer.  

 

Kommunikationspolitikken ønskes genbesøgt. 

 

Spørgsmål fra forælder: Fagprofessionel sparring kolleger og teams imellem. Sker det, og i så 

fald hvordan fungerer det? Emnet tages op på et senere møde. 

 

Til info: Senere vil vi igen tage tema om skole/hjem samarbejdet op i forbindelse med Meddelelsesbogen. 

8. Valgfag – hvad tilbyder vi på Hasle Skole? V. HT. (orientering) 
SB har ønsket, at vi gennemgår processen.  
 
Obligatorisk 2-årigt valgfag skal udbydes og afvikles i 7. og 8. klasse afsluttende med en prøve. 
Aflæggelsen af denne prøve er forudsætning for at bestå sin afgangseksamen.  
Der kan vælges imellem Håndværk og design, billedkunst, musik og madkundskab. 
Et fag bliver kun oprettet, hvis der er tilstrækkelig tilslutning. 
 
På 9. årgang skal man vælge valgfag blandt en række forskellige, som udbydes i samarbejde med 
Ungiaarhus. Vi har også samarbejde med get2sport - UEFA, mulighed for at starte 
træneruddannelse. Ingen prøveaflæggelse. 
 
Nogle foregår på skolen, andre rundt om i byen. De fleste fag er halvårlige, men enkelte også 
helårlige. 
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Det er en tendens, at eleverne i 9. klasse hyppigst vælger fagene, der udbydes her på skolen og 
varetages af vores egne lærere. Det er det mest trygge for dem. 
 
Der laves hvert år en præsentations-seance i Aulaen, hvor de forskellige valgfag præsenteres for 
både 7. årgang og 9. årgang. Eleverne får derudover en brochure, hvor alle fag er præsenteret, og 
de vælger herefter. 
 
 
Evt. 

• Der er mulighed for fotografering for skolebestyrelsesmedlemmer onsdag og torsdag i 
denne uge i Aulaen. 

• 9/10 Møde med kommende 0.klasses forældre. Berit, Sara og Iben deltager 

• I næste uge er der job og uddannelsesuge for 6.-9. klasse. 8. og 9. skal i praktik. 6. og 7. skal 
bl.a. på virksomhedsbesøg  
Opfordring fra SB til at række ud efter forældre, der kan byde ind med noget. Helle 
videregiver informationen til Susanne Andersen og Carsten Ulstrup, som står for job- og 
uddannelsesugen.  

• Cathrine laver highlights fra mødet og sender til Marianne. 
 
 

 

 


